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Skolebestyrelsesmøde på Hanebjerg Skole 

Onsdag den 23. marts 2022 på Brødeskov Afdeling. 

Det ordinære møde starter kl. 17.30 (spisning kl. 17.00) 

Fysisk møde med spisning på Brødeskov Afdeling  

Husk, at dit bidrag er vigtigt til mødet - og at afbud til det ordinære møde, hvis nødvendigt, skal 

gives i så god tid som muligt. 

Til stede:  
Amalie, Rikke, Rikke, Mathias, Julie, Valdemar, Jannick, Anita, Lisbeth, Frank, Severine 
 

Afbud:  
Ane, Sabine, Laila, Per, Charlotte 

 

Dagsorden 

0 Tid 
5 min 
(17.30) 

Titel og beskrivelse 
Velkomst - herunder punkter til evt.? 

Initieret af/ 
intro ved 
Amalie og 
Frank 

Dialog, oriente-
ring, 
Behandling, Be-
slutning 

1 
 

20 min 
(17.35-
17.55) 

Elevrådets punkter (sidste elevrådsmøde 
var den 9/3 22): 

 
Elevrådets mulighed for at mødes har været 
hårdt ramt under Covid-perioden, så arbejdet 
her skal genstartes. 
Der var senest møde den 9.3 
Her blev talt trivselsdag, (som har været en tid-
ligere fast tradition på Brødeskov for hele sko-
len)– Elevrådet vil afprøve på Brødeskov på ny. 
I første omgang et enkelt modul.  
 
På mødet blevet der også evalueret på indsat-
ser, som elevrådet har gennemført for hele 
skolen. Herunder at  blive den første pilotskole 
i Hillerød Kommune, der skal affaldssorteres. Vi 
afventer modtagelse og opsætning af nye 
skraldestationer ved alle klasser. Ny ”brugt” 
multibane er blevet opsat på Brødeskov til 
glæde for mellemtrinnet.  
 

Elevrådet v/ 
formand, 
næstformand  
og Frank 

O/D 
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Der blev evalueret på indkøb af legeting sidste 
år. Dette var der positiv respons på fra alle 
elevrødder på alle afdelinger. 
 
Der blev drøftet kortere skoledage – og et øn-
ske her.  
For at afkorte en dag, skal der skæres i pau-
serne. Dette ville tidligere elevråd ikke. Nuvæ-
rende tog ikke stilling til dette.  
Formand vil tage det med tilbage, men giver 
dog selv udtryk for, at pauserne er væsentlige 
for det sociale liv og som pause mellem under-
visningstmerne.    
 
SKB spurgte til Lektier-mængde. Her fortalte 
formanden, at han ikke oplever, at udskolingen 
er lektietung. Det er færdiggørelse eller roman-
læsning, en problemregning eller den slags. 
Men arbejder man med lektierne i timerne, nås 
det meste her. 
 

2 30 min 
(17.55 – 
18.25)  

Skolebestyrelsesvalg 2022 (den samlede skole-
bestyrelse er på valg fra august 2022): 
 
Dialog om kommende valgmøder på Hanebjerg 
Skole. Ledelsen, vil som sekretærer for besty-
relsen, foreslå den 20. april kl. 18-19.30 med 
let spisning for interesserede forældre. 

Tidsplan 2022 

Skolebestyrelsesvalg.docx
 

 
Alle nuværende medlemmer på valg jf. Hillerød 
Kommunes styrelsesvedtægt. 
Kommende valgperiode er 2årig fra 1. august 
2022  
Julie(Gørløse) vil gerne opstille,  
Amalie(BS Indskoling/udskoling) genopstiller 
Mathias(BS indskoling/melletrin) genopstiller 
Rikke(Uvelse) genopstiller højst sandsynligt 
Rikke(Udskolingsbarn går ud – Genopstil for 
yngre barn BS indskoling? 
Sabine?  
Suppleanter:  

Frank/ 
Severine 

O/D/B 
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Per?  
Laila?  
 
På baggrund af aftenens drøftelse og beslut-
ning vil ledelsen, på bagkant af aftenens møde, 
indkalde til valgmøde via Aula. 
 
Valgmøde den 20. april kl. 18.00 – 19.00 her 
som interesserede kandidat få mere viden om 
skolebestyrelsens arbejde for at skabe bedst 
mulig skole for flest mulige elever på distrikts-
skolens tre matrikler. 
 
Kandidatur til opstilling kan afleveres på mødet 
eller senest den 2. maj 2022 kl. 0800 til nuvæ-
rende formand eller distriktsskoleleder. 
 
Går antallet af opstillede kandidater op med de 
7 vacante pladser pladser på Hanebjerg Skole, 
så er der tale om fredsvalg. Der er følgende 
krav i Hillerød Kommunes styrelsesvedtægt kap 
2. Stk. 1 til Hanebjerg Skoles skolebestyrelses-
sammensætning:  Min. 1 repræsentant fra 
Gørløse, min. 1 repræsentant fra Uvelse, Min. 
1. repræsentant fra Brødeskov og min 1 repræ-
sentant fra udskolingen.  
 
Opnås der ikke fredsvalg, så skal vil der ske 
elektronisk afstemning blandt skolens forældre 
blandt de opstillede forældrekandidater. 
 
Vedtægt for styrelse af Hillerød Kommunes 
skolevæsen (hillerod.dk) 
  
Styrelsesvedtægten er revideret 24. jan. 2022. 
 
Skolens ledelse afholder ligeledes valg mellem 
medarbejdere, der har min 1. års anciennitet 
og ønsker at repræsenterer Hanebjerg Skoles 
samle personalegruppe. Det tilstræbes at flere 
fagligheder repræsenteres blandt de to medar-
bejderrepræsentanter. 
  

https://www.hillerod.dk/media/tt0hyldi/styrelsesvedt%C3%A6gt-for-hiller%C3%B8d-kommunes-skolev%C3%A6sen-januar-2022.pdf
https://www.hillerod.dk/media/tt0hyldi/styrelsesvedt%C3%A6gt-for-hiller%C3%B8d-kommunes-skolev%C3%A6sen-januar-2022.pdf
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3 10 min 
(18.25 – 
18.35). 

Kort pause 10. min   

4 25 min 
(18.35 – 
19.00). 
 
 

Ledelsens punkter/ skolebestyrelsens tilsyns-
punkter: 
Obs. Efter dialog med formandskabet reduce-
res punktet fra 40 til 25 min fremadrettet, så 
der skabes mere tid til fordybelse i de dialogi-
ske punkter. 
 
Covid-19-status: 

- Dagligdagen, drift og afledte opmærk-
somhedspunkter. 

Covid fylder meget lidt i hverdagen pt. Vi har 
fortsat smittede også blandt personalet, men i 
meget mindre grad end tidligere.  
Vi oplever det utroligt værdifuldt og meget fan-
tastisk igen at kunne samles til morgensang, 
TIND-dage, fælles oplæg mm. Vi har trængt 
helt utroligt til at mærke skolelivet igen.  
  
Konflikt i Ukraine og flygtningebørn: 

- Nuværende viden efter vedtagelse af 
særlov den 17.3.22 
 

Vi afventer pt. kommunale udmeldinger, men 
har i dag fået vide, at alle skoler skal forvente 
elever i kommende periode. Eleverne skal 
indgå i almen klassen og vil have DSA-undervis-
ning ved siden af.  
Hvornår og hvor mange ved ingen endnu.   

 
Personaleændringer? 

- Skoledel: 
En opsigelse: Tysklærer(5.-9.) pr. 1.4. Ansættel-
sessamtaler i denne uge.  

- HFO: 
To nye pædagoger tiltræder pr.1.4 på afdeling 
Uvelse   

 
Indsatser på udvalgte årgange/afdelinger:  

- I den samlede skolebestyrelse skal vi lø-
bende have fokus på klassestørrelser, 
således at skolen arbejder så optimalt 

lederteamet O/D 
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som muligt inden for de pædagogiske, 
politiske og økonomiske ramme. 

- Kort fra lederteamet med suppleringer 
fra lokale skb-medlemmer:  
 
Hvad rører sig på Gørløse, Brødeskov 
og Uvelse afdelingerne? 
 

AKT kører fortsat indsats på 3. og 5. på Gør-
løse, og i 0.B på Brødeskov samt flere årgange 
i Uvelse.  
 
2.G deltager i billedstafet på Rådhus.  
 
Alle afdelinger ser frem til A-uge op til påske. 
Kunne det komme i ugeposten? Der skal ar-
bejde med Fredsuge, Harry Potter uge og me-
get andet spændende. Ledelsen laver et ny-
hedsbrev/nyhedsbrev til forældre 
 
Der løbes igen for børn inden ferien. Der kom-
mer informationer ud til forældre i næste uge.  
 
Der har været åbent hus i udskolingen for kom-
mende 7. årgang. Stor succes og kæmpe god 
indsats fra lærere og elever.  
 
I HFO arbejdes med TIND-dage (pædagogisk 
dage med eleverne og pædagogerne) med 
overgangsarbejdet med børnehaver. Dejligt at 
være ude igen.  
 
Årshjul 21/22 (vedlagt): 

- Budgetstatus 1 kvt. 22 og forventninger 
til prognose 2022.  
 

- Læs om Finansåret 2021 afslutning i 
sidste referat. Budgetstatus 1. kvartal 
gives forskudt og fremlægges senest på 
aprilmødet, 2. kvartal senest august 
osv….. 
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- Kommende muligt elevtal i 0. klasserne 
herunder omgængere? 
 

Indskrevet pr. 10/2 2022:  
Brødeskov 22 elever,  
Gørløse 18 elever og  
Uvelse 12 elever.  
Tallet er uden evt. omgængere. 

5 25 min (kl. 
19.00 – 
19.25). 

- Dialog om budgetaftale 22-25 og be-
sparelser på skoleområdet 

-  
Den 1. og 2. april er der indledende budgetdia-
loger i Hillerød Kommune. Der skal tales om 
budget 23 – 26 på almenområdet. Tidligere 
skb-høringssvar er vedlagt fra august 21.  
 
Hvis der lægges op til besparelse på op til 1 
million kroner pr. år. Hvad vil det betyde for 
Hanebjerg Skole? 
 
Hvordan forholder vi os til dette som samlet 
skolebestyrelse, hvis der lægges op til massive 
besparelser af 500, 700 eller 900 tkr (og at 
disse evt. besparelser vedtages) 
 
Bestyrelsen ser det som tæt på umuligt at pege 
på øgede besparelser på skoleområdet.  
Flere ting blev vendt.  
Her er løse noter fra:  Hvad vil det betyde, hvis 
alle ekstra ting supplerende/understøttende til-
tage fjernes – ex. AKT, Supplerende, to-lærere, 
vejledere, Dette ses at ville udfordre al den fo-
rebyggende aktivitet, hvilket i sidste ende kan 
betyde et øget forbrug på specialbudgettet og 
medarbejderfravær og udskiftninger. 
  
Herudover vil det skabe et udfordrende miljø 
for elever – og personale, der skal løfte en 
større opgave uden hjælp.  
Kommunen har mål om høj faglighed, inklu-
sion, attraktive folkeskoler og arbejdspladser - 
og trivsel på kommunens skoler. Dette kan ikke 
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imødekommes ved besparelser på fx oven-
nævnte områder, som jo netop er sat i værk for 
at understøtte politiske mål.  
 
En øgning i timetal hos lærerne er ikke muligt. 
Alle underviser det, som er grænsen ifølge af-
talen med DLF 
 
Forringelser på lærerside kan betyde opsigel-
ser, da der er kommuner, som ikke har så 
stram økonomi som her – og dermed bedre ar-
bejdsvilkår.  
Rekrutteringer er svære – opsigelser kan med-
føre større andel af ikke-uddannede, hvilket 
igen kan udfordre arbejdet med den faglige ud-
vikling hos eleverne.   
 
Forringelser inden for det forebyggende ar-
bejde kan derudover risikere at betyde, at for-
ældre vælger at flytte deres børn, hvis elevmil-
jøet bliver for presset.  
 
Hvis det ikke er på drift og ressourceområdet, 
der spares, kan det kun være på lærersiden – 
Hvad betyder opsigelsen af tre lærere?  
Færre lærere betyder behov for klassesammen-
lægninger på tværs af matriklerne. Udvalgte 
steder kan dette dog ikke økonomisk betale 
sig, da elevtallet i udvalgte klasser er så højt, 
at det vil betyde en klassedeling = behov for 
ekstra ressourcer og dermed ikke en bespa-
relse.  
 
Sammenlægninger af 0. / ikke tilbud om 0.klas-
ser på alle tre matrikler? Hvilket betyder kom-
mende huller i klasserækken.  
 
Hvad koster det os at have flere matrikler og 
små elevtal? Det er altid dyrere mere mange 
matrikler og lave klassekvotienter, da den øko-
nomiske model er baseret pr. elev – ikke pr. 
klasse (der gives et tilskud til lokal skoledrift, 
men beløbet dækker ikke omkostningerne ved 
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små klassekvotienter og puljen til lokale skole-
drift er mindsket med i alt 500 tkr. sidste år).  
 
Ovenstående mulige scenarier kan have vidt-
gående konsekvenser.  
Elevflugt? Manglende lokal-tilhørsforhold, læn-
gere skolevej, manglende 0. klasse på udvalgte 
matrikler?  
 
Kan der være en økonomisk gevinst i at ændre i 
en matrikels tilbud om, hvor langt op klasse-
rækkerne går? Ex at have en indskolingsskole, 
eller til 4. 5. ?  
Dette kunne tilgodese ønsket om stadig afde-
linger i alle lokalmiljøer.  
 
Hvad betyder det for skolen eventuelt at miste 
en stor andel af elever, som måske ville flytte 
fra Hanebjerg, hvis der ikke er afdelinger i alle 
lokalmiljøer?  
En elev (indskrevet pr. sep) er ca. 20.000 kr. i 
tilskud. 
 
Hvad er det politiske fokus, i det nye Børne – 
og familieudvalg - og ønske i forhold til de små 
matrikler?  
 
Kender politikere til den trængte økonomi og 
de afledte konsekvenser ved yderligere bespa-
relser. Skal bestyrelsen hjælpe dem med ny vi-
den og øget forståelse gennem dialog. Den 
samlede bestyrelsen ser ikke mulighed for øget 
besparelser uden at det bliver meget svært at 
se andre muligheder end at overføre børn mel-
lem matrikler +  manglende mulighed for 0. 
klasser på udvalgte matrikler Dette vil være en 
konsekvens, hvis vi taler øgede besparelser på 
skoleområdet? 
 
Vi afventer pt. mulighed for hørringssvar 
(juli/august 22) 
 
Bestyrelsen vil rigtig gerne i dialog med de nye 
politikere i børnefamilieudvalget. 
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Formand, næstformand samt Rikke og Julie 
som SKB.rep vil gerne invitere ex Susanne Due 
mfl. til dialog snarest. 
 
Bestyrelsens budskab:  
Hillerød Kommunes folkeskoler kan ikke pres-
ses økonomisk mere på almen-HFO-budget-
terne, hvis vi skal opfylde kommunens mål for 
folkeskolen, skabe attraktive folkeskoler og ar-
bejdspladser – samt undgå sivning fra Hane-
bjerg (og alle de andre folkeskoler) til privat-
skolerne.  
 
Links og bilag. 

budgetaftale-2022-2025-aftaletekst.pdf 
(hillerod.dk) 
Budgetforlig Budget 2022-2025.xlsx 
(hillerod.dk)  
 

Høringssvar fra 

Hanebjerg Skole til budget 22-25 Hillerød Kommune_final..pdf
 

 20 min 
(19.25 – 
19.45) 

Evt.  
  

- Status fra udvalg, hvis der har været 
møde siden sidste SKB-møde? 

Fra udvalget arbejdes pt. med en model 
med et fast samarbejde på hver årgang. 
Punktet har været oppe at vende i lærer-
gruppen på et fælles lærermøde. Her var 
rigtig gode drøftelser og mange input. Der 
arbejdes videre på teamniveau. 
I uge 26 planlægges med arbejdsmødetid i 
indskoling-mellemtrin på tværs for at få 
specifikke forløb ind i årshjulet.   
Der er pt. allerede mange gode ideer 
blandt lærerne.  
Vigtigt at det kommer ud til alle forældre, 
at vi arbejder med stærkt fokus på dette 
område.  
Generelt ønske om info fra ledelsen om 
både det gode fokus – og de beskrevne 
gode oplevelser efter en corona-periode.  

Amalie orientering og 
drøftelsespunk-
ter. 

https://www.hillerod.dk/media/zksfupv5/budgetaftale-2022-2025-aftaletekst.pdf
https://www.hillerod.dk/media/zksfupv5/budgetaftale-2022-2025-aftaletekst.pdf
https://www.hillerod.dk/media/fmrfyxoh/budgetaftale-2022-2025-bel%C3%B8b.pdf
https://www.hillerod.dk/media/fmrfyxoh/budgetaftale-2022-2025-bel%C3%B8b.pdf
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Ledelsen vil udarbejde nyhedsbrev/nyheds-
video 
 
- Husk dialogmøde med Børne og Fami-

lieudvalget den 10. maj 2022. 
Rikke, Rikke, Julie og Mathias deltager sam-
men med Frank og Severine – og evt. andre fra 
ledelsen.  
 

- Sikker Skolevej ved Rikke L.  
Rikke har lavet et udkast – skal det sendes af-
sted? 
Kan trafik-udfordringer derudover tages op      
som punkt under overskrift principper for trafik 
mm på Hanebjerg? Der er ydermere udarbej-
det en afgangsspeciale om vejene i vores di-
strikt, hvor Jannick fra ledelsen, har ageret 
sparringspartner for den specialestuderende. 
 

- Genstart af bestyrelsens Kontaktforæl-
dreForum – ideer til dialogiske tema? 
Fx Det gode indskolings- og børneliv? 

 Hvilken værdi har kontaktforældre-inddragel-
sen og skal dette mødeforaet vækkes igen? Det 
tages op på et kommende SKB-møde. 
 

- Skærmtid i skoletiden. Repræsentant 
oplever et stort forbrug på afdeling  
Hvad er skolens holdning?  

Det er det samlede personalet/ledelsen hold-
ning, at film i undervisning er i spil, når det er 
undervisningsrelevant. Pædagoger og lærere 
har metodeansvar, og vurderer selvstændig fra 
lektion ti lektionl, hvordan filmmediet bedst 
understøtter den faglige dannelse. 
 
Tages op som selvstændigt punkt på et møde. 
 

- Mødefokus/ form 
Der er som regel mest godt i punkter under evt. 
– og her alt for lidt tid til at tale, da eventuel 
kun er til kort orientering. Kunne medlemmer 
af bestyrelsen skrive ind med ønsker til punkter 
til dagsordenen i stedet?  
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Vigtigt fortsat at holde tilsynspunkter nede og 
pædagogiske eller værdibaserede punkter 
oppe.  
 

- Fagfordeling  
Der arbejdes pt. på kommende års planlæg-
ning. Bestyrelsens præsenteres på næste 
møde i april for timefordelingsplanen.  

 
- Fastelavn i indskolingen på en afdeling?  

Kan det drøftes næste gang. Det undrer, at der 
ikke leges med her. – og i udskoling? 
 
PR! Hvordan sælger vi vores skole. Kommende 
punkt.  

 

  Tak for i aften og fælles oprydning.   

Husk at notere kalenderaftaler! 

 

KOMMENDE PUNKTER:  

Timefordelingsplan – Skal godkendes inden 28.4!! 

Fastelavn 

Trafik 

Kontaktforældreforum 

Skærmtid i skoletiden  

Værdiarbejdet – nye traditioner (info fra fælles lærermøde)  

 

Bilag: Procesplan for det kommende skolebestyrelsesvalg i Hillerød Kommune samt Årshjul 21/22 

samt Høringssvar til budget 22-25. 

 

Udestående emner/ønsker til fremtidige agendaer? 

- Nye Frihedsgrader i Folkeskolen herunder ”meddelelsesbogen” m.m. (ledelsen vil drøfte 

punktet med bestyrelsen senest på aprilmødet 22, når vi har mere konkret viden fra UVM). 

 

 



 
- Vi vil mennesker og fællesskab 

 

Hanebjerg skole, tlf: 72327500 Side 12 
 

Arbejdende udvalg: 

Klima-udvalg: formandskabet i elevrådet ved Jannick, Frank og Alex (lærer) 

Udvalg om overgange og samarbejde på tværs ved Rikke, Julie, Charlotte og Jannick 


